
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Andrzeja Szewiñskiego

na 81. posiedzeniu Senatu
w dniu 29 lipca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra Skarbu Pañstwa Aleksandra Grada

Do mojego biura senatorskiego z proœb¹ o pomoc w rozwi¹zaniu problemu zg³osi³ siê prezes
Spó³dzielni Mieszkaniowej „Jura” w Czêstochowie. Z przedstawionych dokumentów i opisu sprawy wy-
nika, ¿e problem dotyczy mo¿liwoœci przekazania przez Regionalny Fundusz Gospodarczy SA na rzecz
Spó³dzielni Mieszkaniowej „Jura” gruntów, na których stoi osiedle mieszkaniowe.

Sprawa pozostaje bez rozwi¹zania od czternastu lat i jest znacznym utrudnieniem dla mieszkañców
osiedla, którzy nie mog¹ przekszta³ciæ spó³dzielczych w³asnoœciowych praw do lokali w odrêbne w³asno-
œci.

Warto przypomnieæ, ¿e osiedle to powsta³o w latach 1992–1994, a inwestycja by³o zrealizowana przez
Hutê Czêstochowa (ówczesne przedsiêbiorstwo pañstwowe). Beneficjentami byli pracownicy huty, któ-
rzy otrzymali przydzia³y, a na ich sfinansowanie przydzielony zosta³ pracownikom kredyt. Powo³ano ad-
ministratora osiedla, którym zosta³a Spó³dzielnia Mieszkaniowa „Jura”, i zgodnie z umow¹ huta
zobowi¹za³a siê do przekazania jej gruntów i budynków. Niestety do tej pory nie zrealizowano zobo-
wi¹zania, pomimo ¿e mieszkañcy sp³acili wszystkie wk³ady budowlane na rzecz huty i obecnego nastêp-
cy prawnego, czyli Regionalnego Funduszu Gospodarczego SA. Jak podkreœla rada nadzorcza
spó³dzielni, satysfakcjonuj¹cym rozwi¹zaniem mog³oby byæ zbycie gruntów z bonifikat¹. Pomimo trud-
noœci finansowych spó³dzielnia mog³aby wówczas podj¹æ próbê zakupu gruntu.

Maj¹c na uwadze skomplikowan¹ sytuacjê prawn¹, a jednoczeœnie wychodz¹c na przeciw oczekiwa-
niom dwustu trzydziestu trzech rodzin ¿yj¹cych w niepewnoœci, zwracam siê z proœb¹ do Pana Ministra
o skuteczn¹ pomoc w rozwi¹zaniu problemu.

Z wyrazami szacunku
Andrzej Szewiñski




